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Amikor eldöntöttük, hogy az Erasmus+ program keretein belül kiutazunk Spanyolországba, 

először csak sejtéseink voltak arról, hogy mégis mire vállalkoztunk. Spanyolország egy közép-

kelet-európai ember számára távoli, és csak az internet és a média világából ismert ország. 

Bátorságunkat azonban nagyban növelte az, hogy tudtuk, bizonyítanunk kell mind 

magunknak, mind a hazai egyetemünknek. Ennek fényében vállaltuk be az utazást, a spanyol 

egyetemi tanulást Toledóban az Universidad de Castilla La Manchán. 

 

Miután megérkeztünk Spanyolországba, egy teljesen új, számunkra ismeretlen és szokatlan 

kultúrába csöppentünk bele. Kezdetekben teljesen idegeneknek éreztük magunkat, talán a 

mentalitásban lévő különbségek miatt, de gyorsan sikerült azonosulni a spanyol 

életszemlélettel, az „élj mának” életigenlő magatartásformájával. Ebben nagy segítségünkre 

voltak a helyi lakosok és az egyetemi hallgatótársak. 

A spanyol emberek és az egyetem nemzetközi hallgatói rendkívül befogadók és 

barátságosak. Lehetőségek tárháza nyílt meg előttünk az Erasmus+ programnak 

köszönhetően. Új nyelvet tanulunk, új barátokra teszünk szert, és ami a legfontosabb, világot 

látunk, kulturálódunk. Helyi mentoraink rengeteg programot szerveznek számunkra, 

lehetőségünk nyílt arra, hogy bejárjuk, megismerjük Spanyolországot. 



 

 

 

Eltöltöttünk egy hétvégét Valenciában, ahol láttuk a csodálatos tengert és éreztük azt a 

hatalmas szabadságot, ami az ott élőket nap mint nap motiválja, és életszeretetre tanítja 

őket. Megnézhettük Európa legnagyobb tropikáriumát, amelyben egy remek delfin-show 

nézőközönsége is lehettünk. A városban jobbnál jobb szórakozási, kulturális és gasztro 

élmények várják az odalátogatókat. Például megkóstoltuk a paellát, speciális ízesítésű 

hamburgereket, valamint különböző tapasokat (harapnivaló falatkákat), de mindkettőnk 

személyes kedvence egyértelműen a bocadillo, amely egy bagett serrano sonkával.  

 

A jövőben hétvégi utakon lehetőségünk lesz ellátogatni Madridba, Ibizára, Portugáliába, 

melyért hatalmas köszönettel tartozunk a spanyol szervezőknek. 



 
 

Összességében azt tudjuk elmondani, hogy nagyon jól érezzük az Universidad de Castilla La 

Manchán magunkat, és már most rengeteg élménnyel gazdagodtunk. Úgy gondoljuk, hogy az 

Erasmus+ program által többé válunk, amit érdemes mindenkinek kipróbálni. Hírét vittük a 

Neumann János Egyetemnek is, beszámolóinkat nagy érdeklődéssel fogadták, és a 

visszajelzések alapján többen is szívesen látogatnának el hazánkba és egyetemünkre tanulni. 



 

 

 


